
1 
 

Protokół nr 11/19 
z posiedzenia Komisji Rodziny, Pomocy Społecznej i Zdrowia 

z dnia 25 października  2019 roku 
 

Na ogólną liczbę 7 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 7. 

Posiedzenie Komisji otworzyła i obradom przewodniczyła radna Agnieszka 
Białobrzewska  - Przewodnicząca Komisji. Na wstępie Przewodnicząca obrad powitała 
zebranych i po zapoznaniu się z listą obecności stwierdziła prawomocność obrad, 
poprosiła o uwagi do proponowanego porządku obrad, następnie zaproponowała 
wprowadzenie do porządku obrad  punktu 2: „Zaopiniowanie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę nr 58/VII/19 Rady Miejskiej Łomży z dnia 27 marca 2019 r.  
w sprawie finasowania zadań ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych - druk nr 284,284A”. 

Komisja w wyniku głosowania 6 głosami za, przy braku głosów przeciw  
i wstrzymujących się wprowadziła punkt do porządku obrad.   

Komisja nie wniosła  więcej uwag do proponowanego porządku obrad  
i  przyjęła następujący porządek dzienny: 
1. Przyjęcie protokołu nr 10/19 z dnia  18 września  2019 r. 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr 58/VII/19 Rady Miejskiej 
Łomży z dnia 27 marca 2019 r. w sprawie finasowania zadań ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w zakresie 
rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych - druk nr 284,284A 
3. Zaopiniowanie projektów uchwał: 
a) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2020 rok - 
druk nr 259,259A 
b) w sprawie opłaty od posiadania psów, terminów płatności oraz zwolnień na 2020 
rok - druk nr 259,259B 
c) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 
2020 rok - druk nr 259,259C 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok  
w działach merytorycznie podległych Komisji – druk nr 276,276A  
5. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

Ad.1 

Przyjęcie protokołu nr 10/19 z dnia  18 września  2019 r. 

Komisja przyjęła protokół nr 10/19 z dnia  18 września  2019 r. bez uwag. 

Ad.2 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr 58/VII/19 Rady Miejskiej 
Łomży z dnia 27 marca 2019 r. w sprawie finasowania zadań ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w zakresie 
rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych - druk nr 284,284A 

Pani Jolanta Dąbrowska – Kierownik Biura Zatrudnienia i Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przedstawiła wniosek w sprawie projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę nr 58/VII/19 Rady Miejskiej Łomży z dnia 27 marca 2019 r. w sprawie 
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finasowania zadań ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych, zgodnie z drukiem nr 284,284A, w załączeniu do protokołu. 

Komisja nie zgłosiła pytań. 

Komisja w wyniku głosowania 6 głosami za, przy braku przeciwnych  

i wstrzymujących się  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

nr 58/VII/19 Rady Miejskiej Łomży z dnia 27 marca 2019 r. w sprawie finasowania 

zadań ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 

zakresie rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Ad 3.  

Zaopiniowanie projektów uchwał: 
a) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2020 rok - 
druk nr 259,259A 
b) w sprawie opłaty od posiadania psów, terminów płatności oraz zwolnień na 2020 
rok - druk nr 259,259B 
c) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 
2020 rok - druk nr 259,259C 
 
Radny Tadeusz Kowalewski zwrócił uwagę, że Łomża jest jednym z nielicznych miast 
w Polsce, gdzie są zwolnienia, są to warunkowe zwolnienia, w zależności od wieku itd. 
Zna wiele osób, które się zaopiekowały psami bezdomnymi, oczywiście ulga jest  
w pierwszym roku, ale potem się normalnie płaci. Utrzymanie zwierzęcia kosztuje. 
Stwierdził, że to jest ważna kwestia ponieważ psy nie są luksusem, w większości 
przypadków one są dla osób pomocą. Poprosił o wyjaśnienie dlaczego Łomża od 
dziesiątek lat tkwi w tym błędzie zamiast wziąć przykład z innych miast i po prostu 
zwolnić od podatków. Wiadomo, że każdy przy takiej akcji pomocy zwierzętom 
wykłada jakieś środki.  
Pani Jadwiga Jakuć – Kierownik Oddziału Podatków wyjaśniła, że utrzymanie psów 
kosztuje. Jest około 900 zgłoszonych psów, z tego połowa jest psów zwolnionych. 
Mamy w uchwale zapisane, że ci, którzy wezmą psa ze schroniska mają roczne 
zwolnienie z podatku. 
Radny Tadeusz Kowalewski zaproponował, żeby z tego typu podatku zrezygnować, 
bo wie, że na pewno nie wszyscy płacą. Poprosił o informację jaką kwotę uzyskujemy 
z podatku od psów, czy to jest kwota, która ratuje budżet miasta, czy  to jest kwota 
symboliczna. 
Pani Jadwiga Jakuć – Kierownik Oddziału Podatków wyjaśniła, że na 2020 rok jest to 
kwota 53 tys. zł, ale starcza to na zamówienie woreczków, bo ci co przychodzą  
i rejestrują psy otrzymują woreczki do sprzątania po swoim psie. Pojemniki tez 
kosztują, „przynajmniej częściowo to pokrywa”. 
Radny Tadeusz Kowalewski stwierdził, że nie wszędzie są woreczki i pojemniki. 
Uważa, że 53 tys. zł przy budżecie 360 mln zł to jest kropla w morzu. Sądzi, że 
gdybyśmy jako miasto zrobili jedną wielką akcję wspomagającą schronisko uzyskali 
byśmy na pewno więcej środków niż te 53 tys. zł w skali roku, od ludzi, którzy płacą,  
a większość nie płaci, się tylko śmieje z tych, którzy płacą. Poprosił o wyjaśnienie 
dlaczego w Białymstoku nie ma opłat, przynajmniej w zeszłym roku nie było, a to jest 
duże miasto. 



3 
 

Pani Jadwiga Jakuć – Kierownik Oddziału Podatków stwierdziła, że Białystok jest 
miastem bogatym. 
 
Pani Bożena Szypulska - Kierownik Oddziału Budżetu zwróciła uwagę, że muszą 
pamiętać o tym, że jeżeli zdejmujemy dochody, to musimy też zdjąć o 53 tys. zł 
wydatki. 
 
Radny Tadeusz Kowalewski stwierdził, że to co wypowiada, to nie jest jego opinia, 
tylko i wyłącznie, tylko wielu osób, z którymi w ciągu roku rozmawia, jeżeli członkowie 
Komisji mają inne zadanie w tym względzie, to niech powiedzą, że nie ma racji i się  
z tego wycofa. Sygnalizuje sprawę, że to jest dochód niewielki, który można by 
zrekompensować jedną czy drugą akcją i byśmy bardzo dużo zyskali. 
 
Radny Stanisław Oszkinis stwierdził, że to działa w dwie strony jeśli będziemy 
zdejmować, dawać ulgi, to zaraz będzie coś innego. 
Radny Tadeusz Kowalewski stwierdził, że sytuacja na pewno jest trudna, ale sądzi, że 
te 53 tys. zł to nie jest zysk dla miasta. Dodał, że co innego zwierzę w bloku, faktycznie 
może być uciążliwe, a co innego zwierzę na posesji prywatnej, gdzie ma ogród, nie 
wychodzi właściwie na zewnątrz, nie robi żadnej szkody z tego powodu, a podatek 
trzeba płacić.   
 
Pani Jadwiga Jakuć – Kierownik Oddziału Podatków stwierdziła, że osoba z I grupą 
niepełnosprawności jest zwolniona, osoba w podeszłym wieku, powyżej 65 roku życia 
jest zwolniona. W większości to jest opłata za psy w budynkach wielorodzinnych,  
bo w budynkach jednorodzinnych jest niewiele psów. Jest 364 psy, z tego 150 jest 
zwolnionych.  
 
Pani Bożena Szypulska - Kierownik Oddziału Budżetu stwierdziła, że przestrzega 
przed robieniem czegoś takiego, że cos jest bezpłatne, nie ma czegoś bezpłatnego, 
jeżeli ktoś nie płaci za bilet, ktoś inny musi za to zapłacić. 
Radny Tadeusz Kowalewski stwierdził, że gdyby miał możliwość to zapłaciłby dwa razy 
więcej na schronisko niż to co płaci w tej chwili,  tylko nie lubi „przymusu i bata”,  
że musi, a to jest na tej zasadzie, że w ten sposób utrzymuje połowę psów w dzielnicy, 
bo płaci a inni nie płacą. Poprosił o  wyjaśnienie dlaczego nie jest ta opłata 
egzekwowana od wszystkich. Część osób płaci, większość nie płaci. 
 
Pani Bożena Szypulska - Kierownik Oddziału Budżetu stwierdziła, że nie mogą wejść 
do bloku, od mieszkania do mieszkania chodzić i pytać „czy to Pana pies”. 
 
Radny Tadeusz Kowalewski stwierdził, że te osoby, które płacą na pewno będą płaciły, 
tylko tutaj jest nierówność społeczna, bo część osób w Łomży płaci za większość, która 
nie płaci i nie ma egzekucji prawa. 
 
Pani Jadwiga Jakuć – Kierownik Oddziału Podatków stwierdziła, że to zależy od 
mieszkańców, każdy powinien solidnie i odpowiedzialnie do tego podchodzić. 
 
Komisja nie zgłosiła więcej pytań. 
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Komisja w wyniku głosowania 7 głosami za, przy braku przeciwnych i wstrzymujących 

się  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2020 rok. 

Komisja w wyniku głosowania 6 głosami za, przy braku przeciwnych i 1 wstrzymującym 

się  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów, 

terminów płatności oraz zwolnień na 2020 rok . 

Komisja w wyniku głosowania 6 głosami za, przy braku przeciwnych i 1 wstrzymującym 
się  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych na 2020 rok. 

Ad. 4.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok   
w działach merytorycznie podległych Komisji – druk nr 276,276A  
Pani Bożena Szypulska – Kierownik Oddziału Budżetu przedstawiła wniosek  

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok  w działach merytorycznie podległych 

Komisji, zgodnie z drukiem nr 276,276A, w załączeniu do protokołu. 

Radna Agnieszka Białobrzewska  - Przewodnicząca Komisji poprosiła o pytania  

i uwagi. 

Radny Andrzej Podsiadło poprosił o wyjaśnienie czy jest możliwość, że jak są 

przedstawiane sprawy budżetu miasta, żeby podzielić to na działy. Niejednokrotnie jak 

przychodzi do głosowania na sesji, to jest za inwestycjami, za wydatkami na 

szkolnictwo a ma wątpliwości do pieniędzy wydawanych na inne działy i chcąc 

przeciwstawić się temu musi głosować przeciwko całości. 

Pani Bożena Szypulska – Kierownik Oddziału Budżetu stwierdziła, że ta kwestia była 

już kiedyś poruszana na sesji Rady Miejskiej i Pan Mieczysław Jagielak wyjaśniał, że 

uchwała budżetowa jest jednorodnym dokumentem, głosujemy nad calą uchwałą 

budżetową, nie ma możliwości nad częścią uchwały głosować. 

Radny Tadeusz Kowalewski stwierdził, że to jest nielogiczne, bo jeżeli są przesunięcia 

w działach, to dlaczego nie ma możliwości głosowania w poszczególnych działach. 

Pani Bożena Szypulska – Kierownik Oddziału Budżetu stwierdziła, że my głosujemy  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej, uchwała jest jednorodnym dokumentem   

i albo jesteśmy za całą uchwałą, albo nawet jak przeciwko fragmentowi, to musimy 

zdecydować. 

Radny Andrzej Podsiadło stwierdził, że nie zgadza się z niektórymi wydatkami  

w mieście i nie ma możliwości wykazania tego. 

Radna Marianna Jóskowiak stwierdziła, że jest możliwość tylko taka, że na Komisji jak 

będzie Prezydent  i uzna, że to jest słuszne, Komisja przegłosuje większością, że to 

jest słuszne, żeby to zdjąć, to można autopoprawką zdjąć. 

Radny Tadeusz Kowalewski zapytał czy na to co powiedziała Pani Kierownik są jakieś 

paragrafy. 

Pani Bożena Szypulska – Kierownik Oddziału Budżetu stwierdziła, że z ustawy  

o finansach publicznych, rada głosuje nad uchwałą budżetową czyli nad całym 

dokumentem.  
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Komisja nie zgłosiła więcej pytań. 

Komisja w wyniku głosowania 7 głosami za, przy braku przeciwnych  

i wstrzymujących się  zaopiniowała pozytywnie  projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie miasta na 2019 rok  w działach merytorycznie podległych Komisji 

 

Ad 5. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Radna Agnieszka Białobrzewska  - Przewodnicząca Komisji poinformowała, że do 

Komisji wpłynęło pismo mieszkańców dotyczące przydzielenia mieszkania (pismo w 

załączeniu do protokołu). 

Komisja w wyniku głosowania 7 głosami za, przy braku głosów przeciwnych  

i wstrzymujących się przekazała pismo do Prezydenta Miasta. 

Komisja nie zgłosiła więcej spraw i wniosków. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku dziennego Przewodnicząca obrad 
zamknęła posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono. 

        Przewodnicząca Komisji 
       Rodziny, Pomocy Społecznej i Zdrowia 

 
                  Agnieszka Białobrzewska 

 

 

Protokołowała: 

Izabela Jankiewicz 

 


